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 “Нядбайныя” 
рэйды

УзмацНілі 
каНтроль

Дэпутат 
прыехаў да 
электарата

Дачакаліся 
адкрыцця

На апошняй сесіі раённага Савета 
дэпутатаў падводзіліся вынікі сацыяльна-
эканамічнага развіцця раёна за 2008 
год. Сесію праводзілі дэпутат “Палаткі” 
прэзідэнцкай вертыкалі В. М. Байкоў, 
старшыня абласнога Савета А. Я. Ацясаў, 
старшыня райвыканкама В. А. Падляш-
чук, старшыня райсавета І. М. Новікава. 
У асноўным  мінімальныя здабыткі ёсць. 
Кожны з галоўных чыноўнікаў ухваліў 
той невялікі, але стабільны прырост 
аб’ёмаў вытворчасці валавой прадукцыі 
ў розных галінах дзяржаўнай гаспадаркі. 
Крыху спрыяльным быў мінулы год для 
аграрыяў. На гэты раз працаўнікам уда-
лося атрымаць больш малака, мяса, 
зерня, бульбы, ільновалакна. Работнікі 
прамысловасці забяспечылі выкананне 
некаторых параметраў гадавых плана-
вых заданняў.Аднак кіраўнік раёна В. А. 
Падляшчук выказаў незадаволенасць 
сур’ёзнымі пралікамі і недахопамі. Бра-
вурная крытыка з вуснаў Вальдэмара 
Антонавіча абрынулася ў адрас шэра-
гу кіраўнікоў раёна. І сапраўды, як тут 
можна быць задаволеным, калі ніводнае 
сельгаспрадпрыемства не выканала 
заданні па вытворчасці раслінаводчай 
прадукцыі. У жывелагадоўлі справы ідуць 
не лепшам чынам. З адзінаццаці калгасаў 
толькі чатыры забяспечылі прагнозны 
паказчык па росту валавой прадукцыі. 
Застаўся нізкім валавы рост і на прадпры-
емстве “Вітконпрадукт”. А зусім нядаўна 
гэта быў флагман шумілінскай эканомікі, 
які цягнуў на сабе ўвесь раён. Кіраўнік 
раёна прызнаў нездавальняючай рабо-
ту гандлёвага абслугоўвання і грамад-
скага харчавання, арганізацыю бытавых 
паслуг. Атрымаўшы паслугі за межамі 

раёна, шумілінскае насельніцтва вывез-
ла 20 мільярдаў рублёў. Не ўсё так глад-
ка ідзе з  будаўніцтвам і праектаваннем 
аграгарадкоў. Мала створана  рабочых 
месцаў, расце беспрацоўе. Нягледзячы 
на цяжкасці, старшыня райвыканкама 
ўпэўнены, што ў наступным годзе будзе 
поўнасцю рэалізавана праграма ком-
плекснага развіцця Шумілінскага раё-
на. На яго думку, уся дзейнасць апарату 
кіраўнікоў павінна быць накіравана на 
тое, каб палепшыць дабрабыт і павысіць 
якасць жыцця  людзей. Наступныя 
выступоўцы казалі пра адвечныя пра-
блемы савецкага ладу жыцця. Дэпутата 
І. Аляксеева непакоіць недастатковая 
работа па гэтак званай прафарыентацыі 
выпускнікоў. Ен абвінаваціў у гэтым 
прадпрыемствы і арганізацыі. Галоўнага 
ўрача раёна К. Баканава хвалюе рост 
алкагалізацыі насельніцтва. Пакуль 
што адмоўнае сальда па дэмаграфічнай 
сітуацыі: людзей памірае больш, чым на-
раджаеца. В. Пастарнакава, старшыня 
Сіроцінскага сельсавета, заклапочана 
забытымі вуліцамі на вёсках. На заканчэн-
не мерапрыемства старшыня Віцебскага 
аблсавета  А. Ацясаў заклікаў прысут-
ных павышаць канкурэнтназдольнасць 
прадукцыі, для таго каб пераадолець на-
ступствы сусветнага крызісу. Амаль усе 
“слугі народа” на сесіі некуды заклікалі, 
кагосьці крытыкавалі, некага вінавацілі, 
на нечыя плечы перакладалі адказнасць. 
А дзелавых прапановаў па вырашэнню 
канкрэтных задач так і не прагучала. Як 
і заўсёды, чыноўнікі правялі справаздачу 
самі перад сабой. Нам бы іх праблемы.   

А. Шумскі.
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Каб атрымліваць кожны 
нумар газеты “Світанак” 
паведаміце рэдакцыі аб гэ-
тым – зрабіце бесплатную 
падпіску.

Рэдакцыя паведамляе, 
што  конкурс чытачоў “І 
такое  бывае!” працягваец-
ца. Удзельнікаў конкурсу ча-
каюць прызы, а пераможцу 
--  сюрпрыз! Матэрыялы да-
сылайце на адрас рэдакцыі. 
Матэрыялы магчыма да-
сылаць да 1 сакавіка. Вынікі 
конкурсу будуць палдведзе-
ны да 8 сакавіка.

Калі парушаны вашы пра-
вы спажыўца, працаўніка, 
то даем эфектыўныя па-
рады па абароне права і по-
шуку бясплатных юрыстаў. 
Звяртайцеся на адрас газе-
ты “Світанак”.

НЕЗАЛЕЖНАЯ ГАЗЕТА ШУМІЛІНШЧЫНЫ Беларусь, 
  твой народ 
    дачакаецца 
Залацiстага, 
    яснага дня! 
М. Багдановiч.СЬВIТАНАК

У вёсцы Амбросавічы адбылося ад-
крыццё аграгарадка. У адрамантаваным 
клубе сабраліся калгаснікі, пенсіянеры, 
спецыялісты і кіраўнікі. На ўрачыстае па-
сяджэнне завітаў і старшыня райвыканка-
ма В. А. Падляшчук. У сваім выступленні 
Вальдэмар Антонавіч прывёў некалькі 
ўнушальных лічбаў. Найбольш значнай 
аказалася сума, патрачаная на аднаўленне 
гаспадаркі – звыш 7 мільярдаў 300 мільёнаў 
рублёў. На базе былога калгаса “Праўда” 
было пабудавана 12 новых былых дамоў, 
да іх падвялі газ, заасфальтавалі дарожкі. 
Праведзены работы па рэканструкцыі 
фермаў, адноўлены ФАП, магазін, дзіцячы 
сад. На будучае плануюць будаўніцтва буй-
нога жывёлагадоўчага комплексу на 600 
галоў. Кіраўніцтва раёна будзе і надалей 
праводзіць палітыку стварэння новых ра-
бочых месцаў, у першую чаргу для моладзі. 
У раёне яшчэ шмат маладых людзей, якія 
пры ўсім жаданні не могуць знайсці пра-
цу. За кіраўніком раёна слова ўзяў стар-
шыня калгаса “Прыазёрны” В. В. Юхнавец. 
Васіль Васільевіч пералічыў дасягненні 
калектыву калгаса і падзякаваў старшыню 
райвыканкама за праяўлены клопат аб 
яго гаспадарцы. Наогул, Васіль Васільевіч 
ухваліў дзейнасць Вальдэмара Антонавіча, 
а Вальдэмар Антонавіч ухваліў дзейнасць 
Васіля Васільевіча. Не забылі і пра маладых 
– ключы ад новага асабняка ўручылі мала-
дому аграному-семенаводу Алене Голубе-
вай. А больш за ўсе вяскоўцаў парадаваў 
цікавы канцэрт – у сельскім Доме культуры 
выступалі артысты з Мінска. 

Дэпутат ад прэзідэнцкай вертыкалі В. 
М. Байкоў праводзіў свой першы прыём 
выбаршчыкаў. Пры гэтым пераважалі зва-
роты калектыўных “хадакоў”. У асноўным 
гэта было мясцовае шумілінскае на-
чальства, як цяперашняе, так і былое. 
Васіль Міхайлавіч выслухаў групу былых 
начальнікаў-аграрнікаў: А. Алюліна, М. 
Грэчку і В. Ніканава. Яны патрабавалі для 
сябе большых пенсій ( у гады перабудо-
вы нібыта быў заніжаны статус работнікаў 
бюракратычнага апарату РАПА). Былы 
дырэктар механічнага завода Т. Тарыма 
заступіўся за жыхароў вуліц, што размеш-
чаны  на “Брыкеце”. Там прагніўшая цэн-
тральная каналізацыя даўно патрабуе за-
мены, а на будаўніцтва новай  не выдзелілі 
грошы. Жыхары на вуліцы 70 год БССР 
дома № 12 скардзіліся на холад у кватэрах, 
жыхары вёскі Слабада – на холад у падва-
лах. Прыняў В.Байкоў усіх, звярнуў увагу на 
самыя дробязныя пытанні. Затым была кан-
сультацыя са спецыялістамі і кіраўнікамі 
раённых службаў. Азнаёміўшыся з кам-
петэнтным меркаваннем спецыялістаў, 
Васіль Міхайлавіч узяў пытанні пад свой 
кантроль. 

У. Арэшкін.

Пра ПакУты 
люДзей і сабак

У канцы снежня новы губернатар – 
старшыня аблвыканкама А. М. Касінец 
аддаў загад абследаваць усе сем’і, якія 
маюць непаўнагадовых дзецей. Такая 
сацыяльная акцыя дапаможа ўзмацніць 
сацыяльную абарону дзяцей. Да прыкла-
ду, зараз у раёне налічваецца 88 сем’яў, 
дзе пражываюць 142 дзетак пад апекай 
дзяржаўных органаў. З гэтай мэтай было 
створана 9 мабільных груп з розных 
спецыялістаў. Спецыялісты аб’ехалі ўсе 
неблаганадзейныя сем’і. Вынікі рэйду 
несуцяшальныя: далёка не ўсе бацькі 
сталі на шлях выпраўлення. У некаторых 
сем’ях былі ў хаце была чысціня і парадак, 
а найчасцей панавала антысанітарыя, 
а гэтак званыя нядбайныя бацькі былі 
на падпітку. Праўда і тое, што  бацькам 
зусім не даспадобы, што іх часта навед-
ваюць прадстаўнікі ўлады. Але аслабіць 
кантроль – значыць аддаць сітуацыю на 
волю лёсу. Гэта тупіковы шлях. Улады і 
грамадства павінны пастаянна сачыць 
за тым, каб кожны чалавек жыў у годных 
умовах. Цывілізаваная дзяржава будуец-
ца для ўсіх, а не для асобных катэгорый 
грамадзян.

А. Прылуцкі.

“Я цябе нарадзіў, 
я цябе і заб’ю”

У райцэнтры і не толькі востра паўстала 
праблема бадзяжных сабак. Колькасць 
бадзяжных жывел на Шуміліншчыне дасяг-
нула небяспечнай рысы, за якой здараюц-
ца няшчасныя здарэнні.  Недагледжаныя і 
галодныя жывёлы збіваюцца ў зграі, стано-
вяцца агрэсіўнымі, нярэдка нападаюць на 
людзей. Да таго ж наш раён займае першае 
месца па захворванню дзікіх жывёл шален-
ствам. А шаленства – хвароба смяртэльная. 
Ужо былі выпадкі, калі людзей, пакусаных 
лісамі і сабакамі, адпраўлялі ў шпіталь на 
прафілактычныя прышчэпкі. Мясцовыя 
ўлады некалі арганізоўвалі адстрэл бадзяж-
ных сабак. Але гэтыя меры неэфектыўныя, і 
праз кароткі час зграі сабак зноў бадзяюц-
ца па раёну. Патрэбны комплексныя меры, 
пры якіх будуць задзейнічаны адпаведныя 
службы. Па-першае, на вёсках значная 
колькасць нядбайных гаспадароў дрэнна 
кормяць сваіх сабак і не трымаюць іх на 
прывязі. Па-другое, у многіх вёсках жывела 
не зарэгістравана, на яе няма дакументаў, 
няма ашыйніка, ветэрынары не правод-
зяць прышчэпкі. У гэтым выпадку незра-
зумела, чым займаюцца адказныя за гэта 
службоўцы: старэйшыны, супрацоўнікі 
сельсаветаў, дэпутаты, адміністрацыя 
калгасаў. Тым больш, што законы і 
палажэнні аб мясцовым самакіраванні 
дазваляюць штрафаваць такіх гора-
гаспадароў. Заадно можна папоўніць і бюд-
жэт. І нарэшце, хто павінен займацца ства-
рэннем элементарнай чалавечай культуры, 
каб людзі не абыходзіліся з хатняй жывё-
лай па-звярынаму? Добраўпарадкаванне 
на зямлі пачынаецца не толькі з прыгожай 
агароджы для аграгарадкоў. Спачатку трэ-
ба ўпрыгожыць чалавечую душу, пакуль 
яна яшчэ не зачарствела. 

Алесь Шумскі.

Любоў з нажамі  
У народзе кажуць, што  ад гарэлкі розум 

мелкі. Адзін мужчына з райцэнтра моц-
на піў. І  так мелка разлюбіў сваю жонку, 
што спачатку пагражаў ёй калом, а затым 
параніў нажом. Калі апомніўся, то было 
ўжо позна – жонка трапіла ў бальніцу, а на 
мужчыну завялі крымінальную справу. Ця-
пер яму прыйдзецца адказваць па артыку-
ле 147  “Пагроза забойствам”.

Выпілі, заснулі, а дзе рэчы?
Трое жыхароў Шуміліна вырашылі выпіць 

гарэлкі. І так напіліся, што моцна заснулі. А 
пасля пахмелля не здолелі знайсці сваіх 
рэчаў: мабільных тэлефонаў, расійскіх 
грошай, кампакт-дыскаў і дакументаў. 
Хлопцам нічога не заставалася, як звяр-
нуцца да супрацоўнікаў міліцыі. Узбуджа-
на крымінальная справа, вядзецца вышук 
падазронага ва ўчыненым злачынстве.

На прадпрыемстве “Шумілінарайгаз” 
працуюць па новаму графіку. У дадатак да 
старога цяпер газавыя балоны развозяць 
і па суботах. А каб рабочыя не кралі газ, у 
машынах устанавілі прыборы назірання. 
Зараз кіраўніцтва прадпрыемства мае маг-
чымасць кантраляваць падначаленых цэлы 
рабочы дзень. Не сакрэт, што раней рабо-
чыя службы дастаўкі злівалі газ з балонаў. 
Але ўсё ж прыкра: няўжо на Шуміліншчыне 
нельга знайсці на такую працу некалькі 
сумленных працаўнікоў, якім можна давя-
раць і без кантралюючых прыбораў? Дарэ-
чы, спажыўцы звадкаванага газу гэтаксама 
не могуць жыць без даўгоў. А яны немалыя: 
за прыродны газ запазычанасць склала 
11,2 мільёны рублёў, за звадкаваны – 8,5 
мільёна рублёў. 

Я. Вайтовіч.

Не Ўсе сПаДзЯВаННі  збылісЯ

Аб’ЯВА

Адна сям’я шумілінцаў вырашыла ад-
значыць выхадны дзень. Ну, а як святкуе 
большасць простага люду выхадныя дні? 
Па-простаму, без асаблівых цырымоній. 
Муж і жонка набралі гарэлкі і пачалі піць. А 
гарэлка самая танная, нізкай якасці, адным 
словам – дрэнь. Гаспадар перабраў гэтага 
“пойла” наспех вырабленага для простага 
народа і страціў розум. Ён ужо не добра 
помніў, калі дадому вярнуўся сын, як паміж 
імі пачалася сварка і як затым бацька сына 
банальна пырнуў нажом. За нанясенне 
цяжкіх цялесных пашкоджанняў мужчы-
ну пасадзілі на тры гады ў выпраўленчую 
калонію. 
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СЬВIТАНАК

какой-то абсурд! То они все поваль-
но в хоккей играют и по прези-

дентскому свистку на лыжах 
кроссы шпарят, то в клиниках 

своих уместиться не могут... 
Или они прямо с кросса - к 

врачам бегут?! Так, госпо-
да, для государства эти 
ваши тараканьи бега 
слишком дорогим раз-
влечением оборачива-
ются. И налогоплатель-
щикам не нужны такие 
жертвы.

Как я понимаю: боль-
ные - лечитесь и не за-
нимайте высокооплачи-

ваемые места. И лучше 
лечитесь в обычных городских больни-
цах. Почему вообще армии чиновников 
требуются отдельные клиники? У них что, 
болезни не как у людей? Им что, клизму 
обязательно ставить в апартаментах, отде-
ланных карельской березой?..

Как-то я подъезжала на работу на такси. 
Грустный дядечка-водитель, печально по-
смотрев на «ВИП-больницу», вздохнул и 
произнес: «А я своего сына не смог сюда на 
лечение пристроить. Умер сын. В 26 лет. И у 
нас женой больше детей нет, он один у нас 
был, наша гордость, офицер».

И рассказал мне водитель грустную 
историю про то, как его сын-офицер под-
хватил на учениях в Доманово ангину, как 
лечили его врачи в полевой палатке, потом 
доставили в военный госпиталь, пока тяну-
ли с госпитализацией - ангина дала ослож-
нение на сердце, парень умер. И вот уже 
несколько лет мой случайный знакомый 
ходит по кабинетам и пытается добиться 
выплаты страховки за сына, поскольку все 
офицеры у нас, как известно, застрахованы, 
и в случае их смерти «при исполнении» го-
сударство, вроде бы, гарантирует немалые 
выплаты их семьям. Но не дают этих денег 

несчастным родителям. Говорят, что не свя-
зана ангина и осложнения от нее с испол-
нением офицером своих обязанностей. Ну, 
нет ангины в списке «профессиональных 
офицерских заболеваний». (А какие, инте-
ресно, есть?) И куда только этот человек ни 
писал, к кому ни обращался - бесполезно. 
Хотя любому здравомыслящему челове-
ку понятно, что если офицер заболел на 
учениях, значит, получил заболевание при 
исполнении служебных обязанностей. То 
есть государство за его смерть должно вы-
платить то, что обязалось выплатить по за-
кону. Но другая логика у чиновников -- им 
просто жалко денег.

На выплате денег родителям, которые 
потеряли единственного сына, они эконо-
мят. Зато на обслуживание самих себя чи-
новникам не жалко ничего. Строится сразу 
несколько новых корпусов «лечкомиссии», 
депутаты «скромно» увеличили бюджет на 
собственное содержание, новоиспечен-
ный губернатор Александр Косинец не 
успел вступить в должность, а уже озабо-
тился квартирным вопросом и лично ездит 
контролировать строительство собствен-
ных апартаментов. И я никак не пойму: а 
где квартира Косинца, в которой он жил 
в том же Витебске до переезда в Минск? А 
где квартира бывшего губернатора Влади-
мира Андрейченко? В конце концов, зачем 
губернатору Косинцу квартира, если еще 
неизвестно, сколько он продержится на 
своем посту, тем более, что есть шикарная 
государственная дача?.. Кризис ведь! Еже-
дневно представители власти призывают 
людей затянуть пояса, экономить каждую 
копейку, но сами не затягивают, на себе не 
экономят, пируют во время чумы на люби-
тельских хоккейных турнирах.

Что ж им все мало? Что ж они у нас такие 
жадные? Что ж они, повылазив из дере-
вень, все нахвататься не могут? Это дей-
ствительно болезнь. Правда, даже в лечко-
миссии она не лечится.

Каждый день иду на работу мимо строя-
щегося нового корпуса лечкомиссии и ло-
маю голову: ну, что ж они у нас такие боль-
ные? 

Когда-то и ЦК, и Совмин, и всякие заслу-
женные деятели умещались на лечении 
в нескольких корпусах «лечкомисии», и 
при этом все считали, что страной правят 
немощные престарелые номенклатурщи-
ки. Лечкомисия была бельмом на глазу, 
материализованным воплощением при-
вилегий, которыми наделила себя тогдаш-
няя верхушка. Именно на волне борьбы с 
привилегиями пришла к валсти молодая 
команда, да вот странность - так расхво-
рались «молодые волки», что к уже имею-
щимся корпусам лечкомиссии им пона-
добилось и здание детской поликлиники, 
и помещения Института радиационной 
медицины. Теперь вот еще строят два 
огромных новых корпуса. Причем, строят 
на зиму глядя, в период острого финансо-
вого кризиса. Все социальные программы, 
с которыми можно повременить, урезаны, 
но ничто не помещало чиновникам затеять 
мегастроительство больницы для самих 
себя.

А ведь если подумать, то получается 

расіЯ ДзейНічае 
цыНічНа і 
жорстка

Кіраўнік аналітычнага цэнтру Есо-
оМ Сяргей Мусіенка заклікае зрабіць 
сур’ёзныя высновы з газавага канфлікту 
Расіі і Ўкраіны. Ён вінаваціць урад у 
тарпедаванні праекту энергетычнага 
маста Ўкраіна  беларусь  Літва.

Беларусь абавязана зрабіць сур’ёзныя 
высновы з газавага канфлікту Расіі і 
Ўкраіны, заявіў кіраўнік аналітычнага 
цэнтру ЕсооМ Сяргей Мусіенка. Ацэнкі 
Мусіенкі распаўсюдзіла лукашэнкаўскае 
агенцтва «Інтэрфакс Захад».

Галоўнай прычынай канфлікту ёсць 
імкненне Масквы пераканаць Захад у па-
трэбе пабудовы газаправоду «Nord Stream» 
і заадно вырашыць іншыя «тактычныя» 
пытанні, мяркуе ён.

На думку С.Мусіенкі, праблема выраша-
ецца Расіяй «з дапамогай сілавога ціску, 
цынічнага й жорсткага». Дзеянні расійскага 
боку скіраваны на тое, каб збунтаваць гра-
мадскую думку ў Еўропе, але Расія робіць 
сабе мядзведжую паслугу, бо ў Еўропе ба-
чаць круцяля.

Кіраўнік ЕсооМ назваў дзеянні «Газпро-
му» «спланаванай акцыяй па прымусе 
краінаў ЕС дазволіць пракладку трубы па 
дне Балтыйскага мора». 

Ён крытыкуе ідэю «Норд Стрыму» 
С.Мусіенка не выключае паўтору газа-

вага канфлікту, толькі ўжо з Беларуссю. 
«Мы сутыкнёмся з такім сама жорсткім 
прэсінгам», — прагназуе ён. «Узнікае 
толькі пытанне: ці будуць нас спрабаваць 
так бараніць у Еўропе, як Украіну?» – зада-
ецца пытаннем ён.

Мусіенка лічыць, што «Беларусі трэба 
рабіць сур’ёзныя высновы і дзейнічаць 
вельмі хутка; тыя, у каго складанасці з сум-
леннем, думаюць зусім іншымі катэгорыямі: 
рубільнік і вентыль».

Мусіенка лічыць патрэбным змяншэнне 
спажывання газу і «рэальныя праекты па 
альтэрнатыўнай энергетыцы, а не міфічныя 
энергазберагальныя тэхналогіі, якія толькі 
ствараюць карупцыйныя схемы».

Таксама Мусіенка ў жорсткіх выразах 
звяртае ўвагу на «сарваны ўрадам Беларусі 
праект па транзіце і куплі за беларускія 
рублі ўкраінскай электраэнергіі». 

Для таго, каб запусціць энергамост з 
Украінай, няма ніякіх тэхнічных перашкодаў, 
кажа ён і дадае: у дадзеным праекце вельмі 
зацікаўленая і Літва. З ягоных словаў, 
Украіна, маючы лішкі электраэнергіі, можа 
пастаўляць яе столькі, колькі трэба. 

«Вось дзе трэба знаходзіць інвестыцыі, 
а не ездзіць безвынікова ў Лондан 
[«Інтэрфакс» у дужках тлумачыць для не-
разумных — на інвестыцыйны форум] і 
плаціць за тое расейскай кансалтынгавай 
фірме», — недвухсэнсоўна кідае Мусіенка 
абвінавачванні на адрас Сідорскага. У 
лукашэнкаўскіх СМІ крытыка амаль ніколі 
не бывае выпадковай. 

Мусіенка працягвае: «Узнікае пытанне: 
чаму блакуюцца эканамічна выгадныя пра-
екты? 

Мова ідзе пра нейкая карупцыйныя схе-
мы, лабіраванне чыіхсьці інтарэсаў, але ж 
гэта не проста недальнабачнасць белару-
скага ўраду?», — рытарычна пытаецца ён. 

«Партнёры ў Еўрасаюзе пакуль бачаць, 
што беларусы не могуць вырашыць пы-
танне, якое нічога для нас не каштуе, а 
пранесла б істотны даход», — падсумоўвае 
С.Мусіенка і ствараецца ўражанне, што 
ягоным голасам гаворыць сп. Макей.

Сяргей Мусіенка – аналітык, блізкі 
да Адміністрацыі прэзідэнта. Ён стаў 
вядомы сваімі «экзіт поламі», якія да-
кладна прагназавалі вынік, што пазней 
абвяшчаўся Лідзіяй Ярмошынай. Прычым 
лічбы абвяшчаліся самым ранкам у дзень 
галасавання.

Крытыка Мусіенкам ураду можа азна-
чаць жаданне групы Віктара Лукашэнкі 
ўвесці чыноўнікаў малодшага пакалення 
таксама на шэраг пасадаў у Саўміне.

А заадно спісаць на Сідорскага віну за 
эканамічны крызіс.

Александр Класковский
Короче, несите ваши денежки (так и слы-

шится хриплый голос кота Базилио:) на ру-
блевые депозиты. А потом — подарок под 
елочку в виде 20-процентной с хвостиком 
девальвации.

Многие сразу протрезвели и, забыв про 
недоеденный (-ое?) оливье, ломанулись 
скупать плазменные телевизоры, стираль-
ные машины и прочий, говоря чиновни-
чьим новоязом, сложнобытовой товар. Но 
ведь не наелся — не налижешься.

Рептильные госСМИ в первые дни во-
обще тупо молчали (есть такая сочная 
белорусская присказка: «мову адняло»). 
Точнее, сделали топ-новостью ледовую за-
баву с участием сами-знаете-кого. Ударим 
турниром по финансово-экономическому 
бездорожью!

Кто-то чешет репу, словно вчера родил-
ся. А ведь если разобраться, эта власть по 
жизни занималась «кидаловом».

Типичным кидаловом оказался проект 
союзного государства. Слава богу, конеч-
но, что независимость чудом уцелела. Но, 
согласитесь, с точки зрения прозревшего 
наконец российского политического бо-
монда это была банальная «разводка на 
бабки». По типу: вот завтра сольемся в экс-
тазе, так не будьте жлобами, дайте газу по-
дешевле!

Однако независимость шаткая. Беларусь 
сильно увязла. Экономист Леонид Заико 
пророчит после девальвации полную ка-
питуляцию: только и останется, мол, поло-
жить финансовую систему под российский 
рубль.

Посмотрим теперь на внутренние по-
литические дела. По данным социологов 
НИСЭПИ, в сентябре 2007 года, перед 
парламентскими выборами, 41,8% наших 
граждан (я бы набросил еще процентов 12-
15 на коэффициент страха) высказали мне-
ние, что «будет лишь имитация борьбы, а 
распределение мест заранее определено 
властями».

КРЕКС-ПЕКС-фЕКС! 
Но при этом многие традиционно смо-

трят на электоральные фокусы сквозь 
пальцы: чарку и шкварку ведь власть худо-
бедно обеспечивает.

Теперь вот и «худо», и «бедно», похоже, 
обретают прямой смысл. Ресурс истощил-
ся, и «кидалово» закономерно перешло 
в социально-экономическую сферу. Едва 
проглотили пилюлю отмены льгот, как — 
оба-на! — девальвация под новогодние 
петарды. У людей элегантно вынули из ко-
шельков по 20%.

Белорусские начальники, как всегда, 
нашли соринку в чужом глазу. Мол, наша 
модель офигенно классная, но вот миро-
вой кризис всю малину испортил. А при-
чина кризиса — коррупция на гнилом За-
паде.

Позвольте наивный такой вопрос: а в 
чем, собственно, достоинство «белорус-
ской модели»? Не дали разворовать роди-
ну? Не надо ля-ля!

Все эти годы экономика была банально 
придавлена начальственной задницей — 
вот вам и вся модель. «Еще раз предупре-
ждаю: оставьте руководителей предпри-
ятий в покое!» — вбивает ныне главный 
начальник в головы обученной как раз 
наоборот вертикали. Насаждение хозяй-
ственной парадигмы á la kolkhoze сопро-
вождалось деспотичным зажимом граж-
данских свобод. Пока Россия была щедрой 
душой, эта убогая модель еще работала. 
Когда идет халява, большого ума не надо.

Помните трели про «европейского ти-
гра»? Сегодня оказалось, что страна эле-
ментарно жила не по средствам. И зако-
номерно оказалась у разбитого корыта. В 
корыте: дикий минус внешней торговли, 
нарастающий дефицит счета текущих опе-
раций платежного баланса, под 15 милли-
ардов внешнего долга (не знали? так вот 
знайте!), практически не тронутая рефор-
мами, по сути, нерыночная экономика. 

Деятели, которые еще недавно клялись, 
что никакого обвала не будет, 1 января об-
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Светлана 
Калинкина

валили рубль так, что выпал в осадок даже 
видавший виды профессор Богданкевич: 
«…Я не ожидал, что наши власти будут так 
обманывать свой народ».

И это, кажется, лишь цветочки. Эконо-
мисты прогнозируют скачок инфляции 
— возможно, на 15-20% только за первый 
квартал. Уже на 15% выросла коммуналка. 
А ведь обещали не более чем на пять дол-
ларов в год!

Власть уже не в силах выполнять соци-
альный контракт. Тот самый, в обмен на 
который обыватель без особых колебаний 
принял систему политического кидалова. 
Простой человек прагматично решил: в 
политике пусть дурят, черт с ними, демо-
кратию на хлеб не намажешь. Главное, что-
бы пайку без обмана давали.

Но так не бывает.
До поры до времени простая публика 

блаженствовала. «Мы ленивы и нелюбо-
пытны», как говаривал классик. Зачем 
напрягаться, упираться рогом, пытаться 
глянуть дальше своего носа, если и так — 
сыт, пьян, и этот самый нос в табаке. Более 
продвинутую часть социума власть и «лих-
торат», по сути, взяли в заложники.

Давно ли задорно лаяли на Запад, и осо-
бенно на Америку? Выгоняли послов и 
все такое. Мы, мол, маленькая, но гордая 
республика, и неча нам тут указывать! Гоу 
хоум к чертовой бабушке!.. И куда девалась 
гордость, когда бухнулись в ножки дяде 
Сэму, выпрашивая кредит в пять миллиар-
дов вражьих баксов?

Временный триумф отстоя, серости и 
мракобесия, лузерская надежда на ремейк 
совка — сейчас вылезают боком.

Еще аукнется многое. Например, дре-
мучая антиреформа образования, ориен-
тированная на массовый выпуск фабзай-
цев в эпоху информационного общества. 
Вместо того чтобы оттачивать интеллект 
нации, сверхзадачей определили умение 
точить гайки. Спору нет, и это надо, но где 
элементарное чувство времени?

И вот пробил час, когда надо расплачи-
ваться за Эпоху рептильного мозга.

Поле чудес становится все более похо-
жим на помойку.


